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Alojz Benko,
župan

SPOŠTOVANE OBČANKE IN OBČANI
^red kratkim smo praznovali 18. občinski praznik in postali smo polnoletni. Danes lahko s 
F ponosom ugotavljamo, da so tisti, ki so se takrat najbolj trudili za samostojno občino imeli 
prav. Bilanca osemnajstletnega obstoja je zagotovo napredek na vseh področjih. Čeprav je 
država do občin in podeželja vedno bolj mačehovska, smo tudi v letošnjem letu izpeljali kar 
nekaj investicij. Največja investicija v tem letu je zagotovo rekonstrukcija lokalne ceste in 
izgradnja kolesarske poti v smeri Bišečkega Vrha, ki smo jo načrtovali zaključiti prihodnje leto, 
vendar smo se jo po tehtnem premisleku na občinskem svetu odločili zaključiti v letošnjem 
letu. V letošnjem letu smo plačali tudi del sredstev za izgradnjo pločnikov Bišu in Ločiču, 
ki so bila izvajalcu zadržana kot garancija za opravljeno delo do tehničnega prevzema. V 
naselju Biš smo izgradili dodatni prehod za pešce, preplastili smo približno 1500 m asfaltnih 
cest, uredili odvodnjavanje v naselju Ločič in obnovili kar nekaj cestne razsvetljave. Na 
področju okolja poteka v Črmlji regulacija trnovskega potoka in pri pokopališču ureditev 
dodatnega parkirišča. Zaradi povečanja števila otrok smo z veseljem v šoli uredili dodatno 
učilnico, kar pomeni, da smo v letošnjem letu za investicije porabili nekaj čez petsto tisoč 
evrov. Na doseženo smo lahko ponosni, saj smo v obdobju obstoja veliko vložili v izgradnjo 
kanalizacijskega sistema, hodnikov za pešce, kolesarske poti in javne razsvetljave ter 
rekonstrukcijo državne in občinskih cest. Veliko vlaganj se je namenilo za prostore skupnega 
pomena, kot so osnovna šola, vrtec, večnamenska dvorana, parkirna mesta v centru 
Trnovske vasi in pokopališču. Pri investicijah se trudimo, da imajo prioriteto projekti, ki 
so sofinancirani iz evropskih in državnih skladov. Dvig standarda pa za sabo potegne tudi 
večje stroške obratovanja in vzdrževanja določenih objektov. Skupaj z občinskim svetom 
in občinsko upravo se trudimo, da vas spoštovane občanke in občani v okviru zakonskih 
možnosti čim manj obremenjujemo. Čeprav smo majhna občina, se lahko pohvalimo z 
velikimi projekti, za nami je uspešno obdobje. Seveda pa je, podobno kot doma, tudi v občini 
več želja in potreb, kot je realnih možnosti. Kljub vsem težavam današnje družbe moramo v 
prihodnost zreti z optimizmom in še naprej skrbeti za naš razvoj in našo prihodnost. Sedanje 
družbene in gospodarske razmere moramo jemati kot obveznost, da se še bolj potrudimo za 
boljšo prihodnost in razvoj občine.
\ /eliki problem v tem času je birokratizacija države, ki posledično občinskim upravam 
V nalaga dodatno delo in vse več državnih nalog ter stroškov prelaga na občinske uprave 

in proračune. Vedno večja centralizacija države povzroča vedno večje demografske razlike, 
različno razvitost občin in kvaliteto življenja ljudi. Vedno več ljudi živi v stiski,vedno več 
je delavcev, ki za svoje delo ne dobijo poštenega plačila ali pa s trdim delom ne morejo 
preživeti družine. Odnos do soljudi bi moral biti del splošne človekove kulture, zato vsaj sedaj 
ob praznikih bodimo prijazni, strpni, človeški in razumni do tistih, ki so v stiski. Velikokrat 
poslušam kritike ljudi, ki kritizirajo razne pomoči samo zato, ker sami prav tako neopravičeno 
izkoriščajo slabosti naše zakonodaje. Sam osebno se vedno potrudim ločiti človeka, ki ne 
more delati in tistega, ki noče delati. Kljub vsem težavam pa se z optimizmom zazrimo v 
prihodnost, sedaj so pred nami novi izzivi, ki jih bomo s skupnimi močmi lažje uresničili. Tudi 
društva na različnih področjih združujejo občane, skrbijo za našo promocijo in prepoznavnost 
občine tudi izven države. V letošnjem letu smo ponosno praznovali kar nekaj visokih jubilejev 
obstoja društev. Za njihov trud smo jim z veseljem podelili občinska priznanja kot zahvalo za 
^sedanje in vzpodbudo za prihodnje delo.
^elim vam prijetne božične praznike, zdravo in uspešno leto 2017 ter veliko razumevanja.

Vaš župan 
Alojz Benko

IMPRESUM
Izdajatelj: Občina Trnovska vas 
Odgovorna urednica: mag. Andreja Krajnc
Uredništvo: mag. Andreja Krajnc, Barbara Drumlič, Dušanka Škamlec, Tamara Trinkaus, Tina Vrtič, Rok Leban in Jasmina 
Štebih.
Lektoriranje: Barbara Drumlič
Naslov uredništva: TRNOVSKI ZVON, Trnovska vas 42, 2254 Trnovska vas, Telefon: 02/757-95-10, Telefax: 02/757-16-61 
E-pošta: andreja.krajnc@trnovska-vas.si
Glasilo TRNOVSKI ZVON izhaja v nakladi 440 izvodov in ga prejmejo vsa gospodinjstva v občini Trnovska vas brezplačno. 
Zasnova, celostna podoba, oblikovanje in elektronski prelom ter tisk: Pika, kreativne komunikacijske rešitve, Zmagoslav 
Šalamun, s.p., www.kreativnapika.si, 070/670-740.
Fotografija na naslovnici: Andreja Krajnc



OSREDNJA PROSLAVA OB 18. OBČINSKEM PRAZNIKU

\ /letošnjem letu je naša občina praznovala njeno 
V polnoletnost in ob 18. občinskem prazniku je dne 22.10. 

2016, s pričetkom ob 17. uri potekala celotna proslava v šotoru 
na parkirišču pri večnamenski kulturni dvorani. Poseben 
jubilej pa je praznovalo tudi Lovsko društvo Trnovska vas 
in sicer svojo 70-letnico obstoja in glede na poseben jubilej, 
je bila proslava tematsko zelo »zeleno obarvana«. Za uvod 
v samo proslavo so tokrat poskrbeli Rogisti Zveze lovskih 
družin Ptuj-Ormož, ki so pospremili goste že pred šotorom 
in nato še v samem šotoru. Tradicionalno se je uraden 
pričetek proslave pričel s himno Občine Trnovska vas, ki jo je 
zapel mešani pevski zbor Jakoba Gomilška. Sledil je kulturni 
program, ki ga je pričel otroški pevski zbor Nasmeh s pesmijo 
Deklica in srnica pod mentorstvom Aleksandre Papež, nato 
so na oder prišli učenci podružnične šole Trnovska vas, ki so 
izvedli pevsko-plesno točko o zajčku in nastop s harmoniko 
pod mentorstvom Majde Drumlič. V nadaljevanju je nato 
besedo prevzel župan Občine Trnovska vas g. Alojz Benko, ki 
je na kratko povzel dosežke od samostojnosti občine pa vse 
projekte, ki so v teku.

\ /preteklih 18 letih je bilo res precej projektov in razvoj na 
V področju infrastrukture je res zavidljiv. Za premor med 
slavnostnimi govori je poskrbela vokalna skupina Simfonija, 
ki je posebej za ta namen priredila pesem Zeleni gozd je 
lovčev raj. Sledil je govor drugega slavnostnega govorca 
starešine Lovskega društva Trnovska vas g. Aleksandra Čeha, 
ki je povzel zgodovino in namen lovskega društva v lokalnem 
okolju, starešino so nato rogisti slavnostno pospremili z odra.

0o slavnostnih govorih je bil čas za podelitev občinskih 
F priznanj in v letošnjem letu so prejeli zlati grb Občine 
Trnovska vas PGD Biš za 140-letnico delovanja, srebrni grb 
Občine Trnovska vas Lovska družina Trnovska vas za 70-letnico

delovanja in Krajevna organizacija Rdečega križa prav tako 
za 70-letnico delovanja. Bronasti grb Občine Trnovska vas 
pa sta prejeli Društvo gospodinj Trnovska vas za 40-letnico 
delovanja in Društvo upokojencev Trnovska vas za 30-letnico 
delovanja. Za kratek premor med podelitvami je poskrbel 
mešani pevski zbor Jakoba Gomilška s pesmijo Kukavca, nato 
pa je sledila podelitev priznanj Lovskega društva Trnovska 
vas svojim najbolj zaslužnim članom.

"Va podelitvijo priznanj je sledil še nagovor predstavnika 
Zveze lovskih družin Ptuj-Ormož, g. Emiljana Trafela ter 

nato govor slavnostnih govornikov županje Občine Andraž 
v Slovenskih goricah Darje Vudler, ki je pohvalila številne 
pridobitve in napredek naše občine ter državnega svetnika 
Rajka Fajta, ki je poudaril pomen manjših občin za razvoj 
podeželja. Po nagovoru je sledil blagoslov novega lovskega 
prapora, ki ga je opravil domači župnik Franc Mlakar. Po 
samem blagoslovu in molitvi so ob razvitju zaigrali lovsko 
himno še rogisti. Ob sami proslavi se je starešina lovskega 
društva še zahvalil vsem donatorjem, imena katerih nikoli 
ne bodo pozabljena, saj so zavedena na žebljičkih in 
slavnostnih trakovih. Ob zaključku same prireditve sta še 
voditelja prireditve povabila vse prisotne na ogled ljubiteljske 
razstave, ki jo je pripravilo Društvo gospodinj Trnovska vas. 
Župan občine pa se je še zahvalil vsem prisotnim. Za zaključek 
proslave so, tako kot za začetek, poskrbeli rogisti in nato je 
sledilo veseljačenje pozno v noč z ansamblom Saša Avsenika.

Rok Leban
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DOBITNIKI OBČINSKIH PRIZNANJ V LETU 2016

Ob 18. občinskem prazniku je na predlog Občine Trnovska 
vas prejela SREBRNI GRB Lovska družina Trnovska vas ob 
70-letnici delovanja.

Od svoje ustanovitve so lovci v sedemdesetletnem obstoju 
pustili vidni pečat pri razvoju našega kraja. Skozi celotno ob
dobje jim je bila prva skrb gojitev divjadi in zgledno sodelova
nje s kmeti pri preprečevanju škod na poljščinah po divjadi. 
Zaradi vedno manjšega življenjskega okolja za divjad trnovški 
lovci vedno več male divjadi vlagajo v naravno okolje in s tem 
ohranjajo avtohtone vrste divjadi na našem območju. S svojo 
dejavnostjo skrbijo tudi za lovski turizem in tudi zaradi tega 
so poskrbeli, da je Trnovska vas poznana gostom, ki se redno 
vračajo iz sosednje Avstrije in Italije pa tudi domačih gostov 
se je že kar nekaj zvrstilo. S svojim gojitvenim načrtom so lov
ci poskrbeli, da lahko ljudje in prostoživeča divjad živita v sim
biozi. Danes Lovska družina Trnovska vas gospodari z nekaj 
več kot 2000 hektarji lovskih površin.
Lovci iz Trnovske vasi so zelo poznani po lovsko strelskem 
športu, saj lovski dom krasijo številni pokali iz raznih strelskih 
tekmovanj širom po Sloveniji. Lovska družina Trnovska vas se 
ponaša tudi z lovskim tovarišem, ki je bil v preteklosti član 
Državne reprezentance v streljanju na glinaste golobe.
Tudi na družbeno-političnem področju niso zaostali, tako so 
vedno priskočili na pomoč raznim organizacijam pri njihovih 
aktivnostih.

Prav tako je na predlog Občine Trnovska je prejela SREBRNI 
GRB KRAJEVNA ORGANIZACIJA RDEČEGA KRIŽA Trnovska 
vas ob 70-letnici delovanja.

nost in razumevanje stiske, širi vrednote zdravja in zdravega 
življenja ter skrbi za podmladek.
KORK Trnovska vas je v sedemdesetih letih svojega delovanja 
na različne načine pomagala mnogim posameznikom in dru
žinam v naši občini.

Ob 18. občinskem prazniku je prejelo na predlog Občine Tr
novska vas BRONASTI GRB Društvo gospodinj Trnovska vas 
ob 40-letnici delovanja.

Društvo gospodinj Trnovska vas je pričelo delovati leta 1976, 
vendar takrat pod imenom Aktiv kmečkih žena. Leta 1996 se 
je društvo preimenovalo v Društvo kmetic Trnovska vas, leta 
2012 pa v Društvo gospodinj Trnovska vas.
Članice društva so se sprva dobivale kar pri predsednici Ma
riji Štebih, ki je odstopila prostore svojega doma. Tam so se 
članice družile in imele tečaje vse do leta 2008. Nakar jim je 
Lovska družina Trnovska vas dopustila uporabo kuhinje v lo
vskem domu. Velika prelomnica za društvo je leto 2012, ko se 
je društvo iz lovskega doma preselilo v večnamensko dvora
no, kjer imajo na razpolago sodobno kuhinjo.
Članice so si znanje pridobivale na različne načine: na preda
vanjih, praktičnih tečajih kuhanja in peke, na srečanjih z dru
gimi članicami iz drugih območjih. Svoje pridobljeno znanje 
so večkrat pokazale na različnih prireditvah, na katerih so pri
pravile kulinarične razstave, ki so jih dopolnile z ročnimi deli. 
Društvo gospodinj Trnovska vas skrbi v Občini Trnovska vas 
za ohranjanje kulinarične, etnološke in kulturne dediščine.

Na predlog Občine Trnovska vas je prejelo BRONASTI GRB 
Društvo upokojencev Trnovska vas ob 30-letnici delovanja.

Leta 1986 je skupina upokojencev ustanovila Društvo upoko
jencev Trnovska vas. Prvi predsednik Franc Pukšič in takratni 
upravni odbor imajo največ zaslug, da je novo ustanovljeno 
društvo zaživelo in začelo delovati.
V prvem obdobju je delo društva zajemalo predvsem organi
zacijo strokovnih ekskurzij, sej in občnih zborov. S prihodom 
novega vodstva leta 1998 so se pričela druženja upokojencev 
na različne načine: pohodi, kolesarjenje, udeležba na raznih 
akcijah, srečanja z drugimi upokojenci, danes pa se člani dru
štva dobivajo tudi na športnem igrišču, kjer kegljajo s kroglo 
na vrvici. Leta 2007 je društvo ustanovilo vokalno skupino, 
ki je delovala skoraj osem let in uspešno zastopala društvo 
doma ter širše.

Začetki delovanja Krajevne organizacije Rdečega križa Trno
vska vas segajo v obdobje takoj po drugi svetovni vojni, ko 
je takratni učitelj gospod Niko Šuen okrog sebe zbral peščico 
ljudi. Število članov je počasi naraščalo in danes šteje KORK 
preko 200 članov. Pomemben pečat v društvu je pustila nje
gova dolgoletna predsednica gospa Tinka Vršič, ki je vodenje 
društva prevzela leta 1953 in ga vodila dolgih 42 let. Pod nje
nim vodstvom je bilo istega leta ustanovljeno tudi krvodajal
stvo, ki v okviru društva deluje še danes in šteje okrog 100 
krvodajalcev.
V vseh teh sedemdesetih letih delovanja je KORK aktivno sle
dil temeljnim načelom humanitarnosti ter v lokalnem okolju 
spremljal življenje ljudi in aktivno reagiral na pojave stisk ter 
nemoči, še posebej ranljivih skupin, kot so otroci in starejši.
V organizaciji in med ljudmi spodbuja ter gradi čut za solidar

V letošnjem letu je častitljivi jubilej praznovalo tudi največje 
in hkrati najstarejše društvo v občini. Na pobudo Občine Tr
novska vas je PGD Biš prejelo ob svoji 140-letnici delovanja 
ZLATI GRB Občine Trnovska vas. Društvo je priznanje prejelo 
ob osrednji prireditvi ob 140-letnici delovanja v juniju.

Dr. Jožef Muršec, profesor v Gradcu in rojaki, so s svojo za
gnanostjo, trmo, požrtvovalnostjo in z željo pomagati sebi in 
drugim v nesreči, ustanovili leta 1876 požarno hrambo, ki se 
je kasneje preimenovalo v Prostovoljno gasilsko društvo Biš.
V tistem času je bilo tudi prvo društvo v kraju, ki je združeva
lo gasilce rodoljube in zavedne Slovence. Tako se je razvijala 
narodna zavest in društvo je postajalo skozi čas del kraja, za 
domačine pa del življenja.
Prav njihova nepopustljivost, ponos in močna volja so poma



gali društvu preživeti najtežje trenutke na poti skozi čas. Zato 
ni naključje, da je društvo danes dobro tehnično opremljeno, 
ima izobražen kader in je po številu članov ter gasilske mladi
ne eno izmed največjih društev v Sloveniji.
Danes društvo uspešno nadaljuje svoje poslanstvo. Izpeljani 
projekti dokazujejo, da se zraven gasilstva in požarne preven

tive uspešno vključuje tudi v družabne, kulturne in turistične 
projekte v kraju in širše v slovenskem prostoru. Prav ta odpr
tost in preprostost dajeta društvu ugled, njenim članom pa 
posebno zadovoljstvo.

s
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LOVCI TRNOVSKE VASI SMO PRAZNOVALI JUBILEJ 
70 LET DELOVANJA LOVSKE DRUŽINE

Lovska družina Trnovska vas je bila ustanovljena 11. 2.1 946. 
Od takrat pa do danes se je lovska družina kot vse druge or
ganizacije in društva pri nas razvijala po danih možnostih. 
Nekaj let po ustanovitvi so takratni lovci nakupili zemljišče v 
Trnovski vasi. Leta 1970 so začeli z gradnjo lovskega doma, ki 
smo ga vse do danes posodabljali. V poznejših letih smo lovci 
tudi dokupovali zemljišča za potrebe krmljenja divjadi in za 
izgradnjo lovskega strelišča. Skozi ta leta so tekle aktivnosti v 
glavnem na področju lova, strelskega tekmovanja v streljanju 
na glinaste golobe, gojitve divjadi in drugih aktivnosti. Glede 
na to, da je minilo 70 let od ustanovitve lovske družine, smo 
se na enem od lovskih posvetov odločili za praznovanje oble
tnice. Ta častitljivi jubilej smo praznovali 22.10. 2016 v okviru 
18. občinskega praznika Občine Trnovska vas.
Na tem praznovanju so bila podeljena priznanja starejšim za
služnim članom. O tej priliki smo razvili tudi nov lovski prapor, 
ker je bil prvi že dotrajan. Praznovanje so popestrili lovski ro- 
gisti Lovske zveze Ptuj-Ormož, lep kulturni program in vode
nje programa, ki ga je pripravila ga. Andreja Krajnc. Po ura
dnem delu občinskega praznika in obletnice lovske družine 
smo lovci in občina pogostili vse prisotne z lovskim golažem. 
Sledila je velika lovska veselica v šotoru pred večnamensko 
dvorano z ansamblom Saša Avsenik.
Razvidno je, da je bilo v tem letu življenje v lovski družini kar 
razgibano, saj smo še zraven priprav in izvedbe omenjenega 
praznovanja izvedli še strelsko tekmovanje v streljanju na gli

naste golobe za pokal občine, organizirali veliki lov z gosti, iz
vajali love z lovskimi turisti iz drugih držav ter vodili še druge 
dejavnosti z lovskega področja.
Spoštovane občanke in občani: lovci se zavedamo, da smo 
lahko uspešni le, če sodelujemo z vsemi krajani. To sodelova
nje je bilo do sedaj res dobro, za kar se vam iskreno zahvalju
jemo z željo, da bi bilo tako pristno sodelovanje tudi v bodo
če. Leto 2016 se počasi izteka, leto, ki je bilo delovno, polno 
lepih trenutkov pa tudi raznih preizkušenj. Lovci Trnovske 
vasi želimo vsem polno zadovoljstva, predvsem pa zdravja in 
uspehov v letu 2017. Istočasno pa vam želimo lepe in vesele 
božične ter novoletne praznike.

Alojz Fekonja

OBVESTILO

Vabimo vsa društva, ustanove, vaške odbore, razna zdru
ženja in posameznike, da zapisujete vse vesele, zanimive 
pa tudi žalostne dogodke, ki jih v našem kraju piše življe
nje.

Če želite, da bomo kakšno pomembno dogajanje ali zani
mivost na papir strnili mi, pa to sporočite odgovorni ure
dnici.

Vaše prispevke in fotografije za naslednjo številko Trno
vskega zvona, ki bo izšla predvidoma v začetku aprila, po
šljite najkasneje do konec marca 2017 na naslov:
•Občina Trnovska vas, Trnovska vas 42, 2254 Trnovska 
vas, s pripisom ZA TRNOVSKI ZVON,
• po e-pošti: andreja.krajnc@trnovska-vas.si ali jih oddajte 
v tajništvu občine.
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PREGLED DELAOBČINETRNOVSKA VAS V LETU 2016
Občina Trnovska vas je leto 2016 uspešno zaključila. Trenutno 
je obdobje, kjer ni razpisov za pridobitev dodatnih finančnih 
sredstev, ampak delamo izključno s proračunskimi sredstvi 
občine. Proračunska sredstva občine so za investicije zelo 
mala, saj lahko za investicije iz proračuna namenimo okrog 
150.000 evrov. Omenjena vrednost se niža za zaradi narav
nih nesreč, odvisnost od zime ali kakšnih drugih dogodkov, 
kreditov...

Občina je v preteklih mandatih delala zelo dobro, vsa finanč
na sredstva je racionalno uporabljala in izvajala investicije iz
ključno z dodatnimi sofinancerskimi sredstvi pridobljenimi na 
podlagi evropskih razpisov. Perspektiva 2014-2020 ne predvi
deva razpisov, ki bi omogočali prijavo na razpise za projekte, 
katere naša občina potrebuje v obliki perspektive 2007-2014. 
Omenjena perspektiva predvideva projekte po metodi pove
zovanja občin, povezovanja občin Slovenija-Hrvaška ali Slove- 
nija-Madžarska... Operativni program za izvajanje Evropske 
kohezijske politike v obdobju 2014-2020, ki zasleduje cilje v 
okviru 10. osi malim občinam ni naklonjen saj se v tem pro
gramu najdejo v 2. oseh in še to ohlapno v okviru mehkih 
projektov, ki ne predvidevajo gradenj. Občina se sama s sa
mostojnimi projekti ne bo mogla več prijavljati na razpise za 
e-sredstva.

Kratek pregled za leto 2016
Občina je izvedla vse zakonsko predpisane naloge do drugih 
inštitucij in ustanov, prav tako je izvajala naložbe v okviru 
možnosti in razpoložljivih finančnih sredstev. Vsako leto je 
več želja kot možnosti za naložbe, vendar se trudimo, da po
skušamo izvajati tiste, ki so najnujnejše, prav tako skrbimo za 
enakomerni razvoj vseh vasi. V letu 2016 smo izvajali nasle
dnje naložbe:

Pločniki Biš in Ločič ob regionalni cesti
V letu 2016 smo poravnali razliko stroškov do pogodbene 
vrednosti za izgradnjo pločnikov ob regionalni cesti v Bišu in 
Ločiču. Na podlagi sofinancerskega sporazuma so bili pogod
beniki Direkcija RS za infrastrukturo, DARS in občina. V grad
beni pogodbi je bilo zavedeno, da se 10 % pogodbene vredno
sti zadrži in se izvajalcu poravna po kvalitetnem pregledu in 
prevzemu del omenjene investicije. V tem letu je bil kvalitetni 
pregled, zato smo izvajalcu poravnali 10 % investicije v vre
dnosti 34.201 evrov. Dela so v celoti končana.

Rekonstrukcija ceste Trnovska vas-Pesjak in izgradnja 
steze za kolesarje in pešce

Zgrajena je bila cesta in kolesarska steza od križišča v Trno
vski vasi v smeri Bišečki Vrh (do gmajnske mlake) v dolžini 
1300 m. Za omenjeno kolesarsko stezo je bilo potrebno pri
dobiti zemljišča, cesto odmeriti in urediti lastništvo. Spomladi 
smo najprej pozvali vse lastnike zemljišč po katerih poteka 
trasa ceste in kolesarske steze, da so glede na geodetsko od
mero čez gozd porušili označeno (žigosano) gozdno drevje, 
odstranili ograje, sadno drevje, vinograd in ostale ovire, ki so 
bile na trasi predvidene ceste.
Zahvaliti se je potrebno glavnini lastnikom zemljišč, ki so ze
mljo odstopili in prodali ter omogočili izvedbo omenjenega 
projekta.
Cesta je v celoti izvedena v dolžini 1300 m in širini 4,10 m, prav 
tako je zgrajena steza za nemotorizirana vozila namenjena za 
kolesarje in pešce v dolžini 1300 m in širini 1,8 m. Med cesto 
in kolesarsko stezo so položeni travni tlakovci po katerih ni 
dovoljeno voziti. Vsak, ki zapelje na travne tlakovce naredi ce
stnoprometni prekršek, ker prevozi belo polno črto. Ker ne
kateri ne upoštevajo polne črte med cesto in kolesarsko ste
zo bomo uvedli nadzor s strani redarske službe (ki ima enaka 
pooblastila kot policija), če to nebo zaleglo bomo izvedli še 
ostale nadzore na tej cesti.
Izgradnja je končana, cesta in kolesarska steza sta predani 
svojemu namenu. V reševanju so še določena zemljišča po ka
terih poteka objekt, zaradi obremenitev na teh zemljiščih...
V obstoječem projektu sta po prvem predlogu v proračunu 
potekala dva projekta in sicer cesta in kolesarska steza, ka-



tera smo z rebalansom proračuna združili v en projekt in ga 
tako izvajali zaradi manjših stroškov. Vrednost projekta je 
znašala okrog 300.000 evrov.

Modernizacija štirih odsekov javnih poti
Zaradi slabega stanja javnih poti in udarnih jam smo izvedli 
modernizacijo z asfaltiranjem teh odsekov in sicer tri odseke 
v Bišu in enega v centru Trnovske vasi v dolžini 470 m. Dela so 
izvedena, vrednost investicije je znašala 25.000 evrov.

Modernizacija ceste Trnovska vas-Mohorič Franc
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Omenjena cesta je v razsuten stanju, asfalt razpada, globoke 
kolesnice in udarne jame ter slabo odvodnjavanje. Zaradi gre
bena v sredini ceste so se določena osebna vozila vlekla po 
tem grebenu in vsled tega je prišlo do poškodb vozil. Ceste 
ni bilo mogoče vzdrževati brez nove asfaltne prevleke in ure
ditve odvodnjavanja. Dela so v izvedbi, plačilo okrog 40.000 
evrov zapade v proračun za leto 2017.

Izgradnja javne razsvetljave (JR)
V letu 2016 smo plačali razliko del JR iz leta 2015 in zgradili 
JR po prečki od Croseka v smeri Vitomarcev 5 luči, v smeri 
Trnovski Vrh ena luč (stari drog se je porušil), parkirišče pri 
pokopališču ena luč, v smeri Trnovska vas-Pesjak 11 luči, vse 
skupaj v vrednosti okrog 45.000 evrov.
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Ureditev učilnice v osnovni šoli (OŠ)
Investicija v OŠ je bila nujna, zaradi pomanjkanja učilnice. Ena 
učilnica se je zasedla z otroci predšolske vzgoje (vrtca), for
miranja tretje skupine otrok v vrtcu.
V osnovni šoli se je izvajal pouk v letih 2010 do 2016 v kombi
niranem razredu zaradi pomanjkanja otrok. Ker je v naši ob
čini število otrok naraslo smo morali v OŠ zagotoviti dodatno 
učilnico oziroma zagotoviti učilnico za vsak razred, to pomeni 
šest učilnic. Dodatno učilnico smo zagotovili v okviru obsto
ječe šole s porušitvijo stene med kabinetoma. Učilnico smo 
uredili v skladu s standardi in normativi, ki obstajajo za tovr
stne objekte, prav tako smo učilnico prepleskali, uredili pre
zračevanje, prestavili kompletno telekomunikacijsko omaro, 
uredili parket... Vrednost naložbe je znašala 14.000 evrov.

Izgradnja OŠ Ljudovita Pivka s telovadnico
Občina Trnovska vas se je pridružila ostalim občinam Sp. Po
dravja k izgradnji omenjene OŠ in podpisala pogodbo o so
financiranju. Šola je namenjena otrokom s posebnimi potre
bami, katero obiskujejo tudi otroci iz naše občine. Občina je 
sofinancirala izgradnjo omenjene šole v letu 2015 in 2016. V 
letu 2015 je poravnala svoje obveznosti v skladu s podpisano 
pogodbo v višini 20.000 evrov, razliko v višini 16.790 evrov je 
poravnala v letu 2016.

Modernizacija ceste v Ločiču
V letu 2016 so se izvajala dela odvodnjavanja v strjenem delu 
naselja Ločič zaradi poplavljanja stanovanjskih objektov in 
zastoja vode na vozišču. Problem se je pojavljal zaradi neu
streznih presekov cevi, ki niso požirale vode še posebej ob 
nalivih. Izvajala so se dela dodatnih prepustov ali večjih cevi. 
Cesta je v zelo slabem stanju, zato bo potrebna nova asfaltna 
prevleka. Dela odvodnjavanja in saniranja prerezov so znaša
la okrog 26.000 evrov.

Parkirišče pri pokopališču
Zgrajeno je novo parkirišče pri pokopališču v površini 660 
m2 za 25do 30 vozil. Trenutno je parkirišče še v makadamsko 
izvedbi, asfaltirano bo istočasno z ureditvijo okolice mrliške 
vežice. Na parkirišču je zgrajena še dodatna luč javne razsve
tljave. Stroški parkirišča znašajo okrog 9.800 evrov.

Zimska služba inkošnja trave
Prvič po dolgem času nam je zima prizanesla, saj smo izvajali 
zimsko službo samo prvi teden v januarju 2016, zatem ni bilo 
potrebno do konca zime plužiti in ne posipavati.
Košnjo trave smo izvajali dva krat letno, ponekod trikrat, tako 
želimo izvajati v bodoče.

Ureditev vodotokov
Tudi v tem letu smo pristopili k urejanju vodotokov in sicer k 
ureditvi trnovskega potoka v naselju Črmlja z začetkom pri 
Drakslerju gorvodno do meje s Selci. Potok je bilo potrebno 
zaradi zamuljenosti in naplavin očistiti, prav tako ja struga po
toka močno meandrirana. Na potoku kjer so meandri je po
trebno strugo regulirati tako, da potok nebo več poplavljal.
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Dela izvaja VCP Drava Ptuj d.o.o, kot koncesionar za urejanje 
vodotokov za porečje Drave. Vrednost naložbe bo znašala 
okrog 40.000 evrov, od tega bo občina krila stroške v vre
dnosti 11.000 evrov.

Družbene dejavnosti
Družbene dejavnosti se v pretežni meri odvijajo v društvih, 
zato občina skrbi za večnamensko dvorano, sofinancira delo
vanje društev preko javnega razpisa, skrbi za igrišče in telova
dnico. Določeni kulturni dogodki se dogajajo pri Simoničev! 
domačiji.
Domačija je potrebna generalne prenove temeljev, strehe, 
zidov...

Urejanje katastra
Občina seje odločila urediti kataster zemljišč, predvsem cest. 
V letu 2016 smo pričeli intenzivno odmerjati ceste in urejati 
zemljišča po katerih potekajo kategorizirane ceste, še po
sebej tistih, ki so v privatni lasti. Postopki so počasni, saj je 
potrebno najprej izvesti odmero ceste in počakati na prav
nomočnost odločbe CURS-a, šele zatem lahko nadaljujemo 
s postopkom. V letu 2016 smo za te namene namenili okrog 
21.000 evrov, urejali smo kataster za cesto v Bišečki Vrh, ce
sto skozi Lisičjak, cesta od regionalke v smeri Ločki Vrh, Biš- 
-zgornji-kot, del ceste od križišča Črmlja-Sovjak-Selce... V 
naslednjem letu želimo nadaljevati z odmerami, saj je to zah
teva ministrstva.

gradnja javne razsvetljave, oziroma smo koristili polaganje 
cevi v kanale, kjer so elektrikarji polagali kable v zemljo... Na 
ta način imamo zgrajenih kar nekaj vodov širokopasovnega 
omrežja. Trenutno se vpihujejo optični kabli v Bišu in Sovja- 
ku, kjer bo možen priklop na širokopasovno optično omrežje. 
Mreža se bo širila na ostale vasi glede na možnosti in finanč
na sredstva. Posebej bomo imeli v planu tiste dele občine, ki 
imajo slab internet ali ga sploh nimajo.

Pridobivanje evropskih sredstev (zelo na kratko)
Glede na sejo Sveta podravske regije in Razvojnega sveta re
gije Podravje, ki je bila decembra 2016, so bile prikazane do
sedanje aktivnosti za črpanje finančnih sredstev v perspek
tive za obdobje 2014-2020. Seja je bila namenjena županom 
Podravske regije (42 občin), prav tako so na seji bili še pred
stavniki pomurske regije z željo skupnega nastopanja proti 
državi, saj ni nobenih odobritev projektov za štajersko in ne 
za pomursko regijo.

Država je dala navodila kako mora biti pripravljeni operativni 
program (OP) za našo regijo, kateri je bil pripravljen v skladu 
z navodili in posredovan na ministrstvo. Predstavniki regi
je so se pogovarjali na ministrstvih za konkretne programe 
(projekte), katere naj država odobri naši regiji glede na potre
be, vendar trdijo v Ljubljani, da ni denarja (smo na pragu leta 
2017 za perspektivo 2014-2020).

Občina se aktivno vključuje v izgradnjo širokopasovnega 
omrežja za internet, da vsem našim občanom omogočimo 
dostop do tega omrežja. Posameznim operaterjem ni želja 
graditi optičnega omrežja na območjih, kjer se ne izkazuje 
ekonomski doprinos, oziroma tam, kjer operaterji označujejo 
območja kot bele ali sive lise (bele in sive lise pomenijo, da 
je potrebno zgraditi dolge vode, redka naseljenost in število 
potencialnih priklopov). Tudi občina Trnovska vas je v tem ob
močju belih in sivih lis.
Bili smo že vključeni v razpis za izgradnjo optičnega omrežja z 
občinami lenarškega območja in nekaj občin slovenskih goric, 
vendar je bil razpis ustavljen. Obstaja še možnost prijave za 
kredit Junkerjevega sklada s povezovanjem zainteresiranih 
občin in z zasebnim partnerjem. Naša občina trenutno rešuje 
problematiko interneta z Telekomom tako, da občina izvaja 
gradbena dela, ureja služnosti, telekom pa skrbi z materia
li. Prav tako koristimo gradnjo omrežja tam kjer se izvajajo 
gradbena dela, kot je bila gradnja kanalizacijskega omrežja,

Glede na pogajanja na ministrstvu je bil s strani ministrstev 
naveden seznam projektov, ki bodo omogočali izkoriščanje 
najpomembnejših razvojnih potencialov in prednosti regije, 
odpravljali ključne razvojne ovire regije in uresničevali regij
ske razvojne specializacije. Navedeni so najpomembnejši pro
jekti, ki ustrezajo splošnim pogojem za uvrščanje regijskih, 
medregijskih in sektorskih projektov v dogovor za razvoj re
gije, katerim je bila na podlagi upoštevanja meril iz 4. točke 
Uredbe o izvajanja ukrepov endogene regionalne politike 
opredeljena prioriteta z določitvijo doseženih točk v okviru 
izvedbe ocenjevanja najpomembnejših projektov.

Navedem jih naj nekaj:
- celovita oskrba Podravja s pitno vodo, ter ureditev ravna
nja z odpadnimi vodami, nosilec projekta bi naj bil konzorcij 
občin, navedeni so viri financiranja. Predvidena sredstva so v 
višini 142 milj. EUR. Vendar je bilo povedano, da za to ni de
narja.
- Drava, reka za prihodnost - natura 2000. Tu je predvideno 
okrog 9 milj. EUR. Tu se naša občina ne vidi.
- Aktivno povezano za nova delovna mesta in vključujejo 
družbo - Feniks. Tu se vsebine projektov zelo spreminjajo. 
Mogoče bo tu kaj sredstev za socialno podjetništvo, medge
neracijski centri, zaposlitev za katere zaposlitev je ogrožena, 
aktivno staranje bo v razpisih... Nihče ne zna razložit vsebin, 
višina sredstev ni določena.
- Vizija Pohorje 2030, natura 2000, medregijski projekt, tu je 
predvideno okrog 5 milj, vendar se glavnina občin tukaj ne 
najde.
Glede na prikazano zelo slabo kaže občinam, še posebej ma
lim občinam. Župani imajo zelo veliko dobrih predlogov pro
jektov, ki se nanašajo na potrebe občine, vendar niso uslišani. 
Za kaj se bodo evropska sredstva uporabljala bomo videli po 
preteku perspektive.
Omenim še naj, da je bilo predsedniku Vlade RS poslano od
prto pismo Podravske regije, ki ga sestavljajo župani občin



Podravja, Razvojni svet regije Podravje, predstavniki gospo
darstva in nevladnih organizacij, kjer želijo predstavnika Vla
de RS in celotno javnost opozoriti na problematiko porabe 
sredstev Evropske kohezijske politike v finančni perspektivi 
2014-2020. Navedem še en odstavek iz tega pisma, kjer je 
napisano, da smo regije v tem letu pripravile Regionalne ra
zvojne programe za obdobje 2014-2020, vendar si z njimi ne 
bomo imele kaj početi. Slovenija nima regionalnega razvoja, 
saj regije praktično ne odločajo o ničemer več. Soočamo se 
s popolno ignoranco Vlade RS in posameznih ministrstev. S 
dodatnim znižanjem povprečnine so sedaj tudi lokalne sku
pnosti izgubile bolj ali manj ves investicijski potencial za re
ševanje svojih komunalnih in drugih problemov. Teritorialni 
dialog je postal mrtva črka na papirju ...

Cilji v naprej
Občina ima veliko ciljev za prihodnja obdobja, vendar je vse 
povezano z finančnimi sredstvi, katerih je vedno premalo gle
de na želje in potrebe občine. Glede na dodatna sofinancer- 
ska evropska sredstva v naslednji perspektivi 2014-2020 slabo 
kaže. Država se ni dobro pogajala za evropska sredstva, kar 
posledično predstavlja, da ni e-razpisov za občine. Občine se 
najdejo v E-razpisih v dveh izmed desetih osi in še to v sklopu 
povezovanja občin v državi ali z drugimi sosednjimi državami. 
Perspektiva predvideva mehke projekte za povečanje novih 
delovnih mest, na katere se bo možno prijaviti v sklopu več 
občin in razpisi niso naklonjeni malim občinam. Občina še 
vedno najbolj potrebuje projekte cestne in komunalne infra
strukture.

Projekti, katere potrebuje naša občina:
- Izgradnja cestne infrastrukture - v občini imamo preko 10 
km cest, ki še nikoli niso bile asfaltirane (brez sofinancerskih 
sredstev, bo jih zelo težko izvedla),
- Izgradnja komunalne infrastrukture - izgradnja nove čistil
ne naprave na režijskem obratu v Trnovcih in navezati na to 
čistilno napravo kanalizacijske vode Trnovske vasi (čistilna v 
Trnovski vasi je dotrajana), Bišečki Vrh, Ločič... Izdelati je po
trebno projektno dokumentacijo,
- Obnova Simoničeve domačije - ki je v slabem stanju. Imamo 
izdelano projektno dokumentacijo, izdano je gradbeno dovo
ljenje in čakamo na kakšen razpis,
- Obnova športnega parka - preurediti igrišče in ga prevleči z 
umetno travo, dograditi športni objekt, poiskati zemljišče za 
igranje nogometa na travi...
- Pospešiti turizem, ki bi dal možnost trženja,
- Nadaljevati z ureditvijo katastra,
- Nadaljevati z izgradnjo širokopasovnega omrežja...

Glede na prihajajoče obdobje je težko v naprej povedati, kaj 
bo se točno izvajalo. Trudili se bomo izvajati tisto, kaj bo v 
določenem obdobju najkoristneje za našo občino. Tudi v 
predhodnih obdobjih so se za to trudili na čelu z županom, 
občinskim svetom, NO, občinsko upravo, vaškimi odbori, od
bori, kakor tudi občani, da naša občina dobi še lepšo podobo.

Skupaj bomo še uspešnejši.

Direktor občinske uprave 
mag. Jože Potrč

Iz 16. in 17. redne seje

OBČINSKEGA SVETA 
OBČINE TRNOVSKA VAS

Občinski svet seje na 16. redni seji sestal dne 11.10.2016.
Svetniki so obravnavali in sprejeli Odlok o spremembi Odloka 
o proračunu Občine Trnovska vas za leto 2016, Sklep o ukinitvi 
statusa javnega dobra v k.o. Ločič, Sklep o nakupu nepremičnine 
v k.o. Ločič, Sklep o ceniku najema oziroma uporabe telovadnice 
v Trnovski vasi, ki ostaja nespremenjen in potrdili pobudo za 
podelitev priznanj ObčineTrnovska vas v letu 2016.

Občinski svet seje 29.11.2016 sestal na 17. redni seji.
Na tej seji so svetniki obravnavali predlog Odloka o ustanovitvi 
javnega izobraževalnega zavoda OŠ dr. Ljudevita Pivka Ptuj, 
obravnavali in sprejeli Odloko občinskem podrobnem načrtuza 
enoto urejanja prostora Trnovska vasTVS - novo stanovanjsko 
območje, Elaborat izvajanja gospodarskih javnih služb ravnanja 
s komunalnimi odpadki za leto 2017 ter cenik storitev obveznih 
občinskih gospodarskih javnih služb ravnanja s komunalnimi 
odpadki, ki ostaja isti kot v lanskem letu, obravnavali in sprejeli 
Sklep o določitvi vrednosti točke za izračun nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča na območju Občine Trnovska 
vas za leto 2017, vrednost točke ostaja ista kot v lanskem 
letu, obravnavali in sprejeli Sklep o ukinitvi statusa grajenega 
javnega dobra v k.o. Ločič, Sklep o nakupu nepremičnine v k.o. 
Trnovski Vrh.

Na koncu obeh sej je župan podal informacijo o delu občine, 
svetniki pa so podali svoje pobude in vprašanja.

Sorodnike in telesne odlike podedujemo in jim 

ne moremo pobegniti.

Obleke in prijatelje pa si lahko izbiramo, zato pa

zimo, da nam bodo dobro pristajali.
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KISLA JUHA 2016
V nedeljo 16. 10. 2016, je v sklopu občinskega praznika naše 
občine potekalo že 5. srečanje občank in občanov, kjer je ob 
druženju zelo dišalo po kisli juhi. Vse se je odvijalo kot že v 
preteklosti; le, da je organizator bila Občina Trnovska vas in 
LD Trnovska vas. Sodelovalo je 7 ekip iz vseh vaških skupnosti 
naše občine, ekipe so bile mešane sestave moški in ženske in 
vsaka ekipa je imela nalogo skuhati 40 I kisle juhe. V izvedbo 
že tradicionalnega tekmovanja v kuhanju kisle juhe med va
škimi skupnostmi je bilo vloženega veliko truda, dobre volje 
in zagnanosti ekip v času priprav. Veliko dekorativnih priprav 
so ekipe izvedle že v svojih vaseh v času priprav. Delovna me
sta so bila skrbno pripravljena. Tudi ob kuhanju kisle juhe se 
je videlo, da je ob letošnjem občinskem prazniku praznovala 
LD Trnovska vas svojo 70 letnico. Tekmovalci so se potrudili in 
obiskovalcem pripravili veliko domačih dobrot od mesnih do 
tistih bolj sladkih. Seveda manjkalo pa tudi ni dobre domače 
kapljice. Ocenjevanje sta izvedli 2 komisiji. Ena je bila sesta
vljena iz tekmovalcev druga pa iz občinstva. Komisiji sta imeli 
zelo težko delo. Ekipe so bile odlične tako v urejenosti delov
nih prostorov kot v kakovosti skuhane kisle juhe. Komisiji sta 
se odločili in določili vrstni red.

Urejenost delovnih mest: 1. mesto ekipa vaške skupnosti Tr
novska vas, 2. mesto ekipa vaške skupnosti Ločič in 3. mesto 
ekipa vaške skupnosti Črmlja.

Kakovost kisle juhe: 1. mesto ekipa vaške skupnosti Sovjak, 2. 
mesto sta si delili ekipa vaške skupnosti Ločič in ekipa vaške 
skupnosti Trnovski vrh.
Razglasitev rezultatov in podelitev pokalov sta opravila žu
pan občine Trnovska vas g. Alojz Benko in starešina LD Trno
vska vas g. Aleksander Čeh.
V času prireditve je za dobro voljo in prijetno počutje poskrbel 
ansambel Trubadurji.
Tudi letos je prireditev odlično uspela, tako da se zanesljivo 
vidimo tudi prihodnje leto na 6. srečanju občank in občanov 
naše občine.

Friderik Škamlec

VABUENI Z BAKLAMI K 
POLNOČNICI

Vaški odbor Biš obvešča vse vaščane Biša, da tudi letos 
organizira pohod k polnočnici z baklami. Zbirališče je ob 
23.30 uri pri Roškarjev! kapeli. Za bakle mora poskrbeti 
vsak sam.

PRIDRUŽITE SE NAM

Prazniki že žarijo
Kakor je že tradicija, so tudi letos v prvi polovici decembra 
naši »občinski možje« poskrbeli za prijetno praznično vzduš
je. S postavitvijo smreke pred zgradbo občine in z okrasitvijo 
samega centra Trnovske vasi so poskrbeli, da so predpraznič
ni dnevi ponovno dobili poseben čar in žar.

Besedilo in foto: odgovorna urednica



»NEDEUSKO POPOLDNE 
LJUDSKE PESMI«

»OTVORITEV OBNOVLJENE 
CESTE TRNOVSKA VAS-BIŠEČKI

s

V Trnovski vasi se je 
znova razlegala doma
ča pesem, saj smo v na
šem kulturnem društvu 
prvo nedeljo v novem
bru tudi letos pripravili 
prireditev z naslovom 
»Nedeljsko popoldne 
ljudske pesmi«, ki je že 

tradicionalni dogodek in je povezan s praznikom naše občine.
V goste smo povabili skupine ljudskih pevcev, ki so se v večini 
prvič predstavile pri nas. Tako so nam zapeli: Ljudske pevke 
KUD Anton Slodnjak Juršinci, Ljudski pevci KUD Stane Petro
vič iz Hajdine, pevke ljudskih pesmi Urbančanke TD Destrnik, 
Tamburaški orkester KUD Vitomarci, pevci ljudskih pesmi KTD 
Selce, pevke ljudskih pesmi KTD Stoperce, Kvartet DU Sv. An
draž, pevke ljudskih pesmi KD Osluševci, Fantje treh vasi KD 
Lovrenc na Dravskem polju in ljudski godec Joža iz Majšper
ka. Tudi letos so nam zaigrali naši mladi harmonikarji: Karmen 
Štumberger, Gal Žugman, Aljaž Fras in Denis Krajnc.
Prireditev sta znova na hudomušen in sproščen način pove
zovala »zakonca Trezika in Janžek«, ki sta ju odlično odigrala 
Valentina Muršec in Filip Krajnc, vezni tekst v domačem nare
čju pa je nastal izpod peresa Andreje Krajnc, ki ji tudi tokrat ni 
zmanjkalo izvirnih idej. Za dobro zvočno podobo v dvorani 
pa je poskrbel Alojz Fekonja. Na začetku prireditve je obisko
valce v dvorani in nastopajoče pozdravil predsednik KD Janko 
Krajnc, ob koncu pa je vse navzoče nagovoril še naš župan g. 
Alojz Benko.
V KD smo veseli, da je koncert lepo uspel, za kar je pričala pol
na dvorana obiskovalcev in verjamem, da smo vsi skupaj pre
živeli eno lepo »Nedeljsko popoldne ljudske pesmi«.

Zahvala donatorjem, da podpirate in spodbujate lokalno 
ustvarjalnost:
- Občina Trnovska vas
- Društvo gospodinj Trnovska vas
- Kreativa PiKA, družba za komunikacijski management, d.o.o.
- Zidarstvo, Milan Horvat s.p.
- NO DOL zobozdravstvene storitve d.o.o.
- Reja perutnine, dopolnilna dejavnost Milan Lah
- Vrtnar d.o.o, Branko in Valentina Golob
- Streha in več, Igor Žugman s.p.
- Frizerstvo Zdenka Murko s.p.
- ELLNE-TEC d.o.o., Ervin Nedelko
- Elektroinstalacije Jože Zelenik s.p.

Janko Krajnc, predsednik KD

VRH«

V nedeljo 20. novembra je bil za vaščane Trnovskega in Bi- 
šečkega Vrha poseben in vesel dogodek. V organizaciji vaških 
odborov smo se pred turistično kmetijo Jančič-Požegar zbrali 
v popoldanskih urah domačini in vsi tisti, ki se veselimo obno
vljene ceste.
Lokalna cesta Trnovska vas-Pesjak je končno dobila svojo 
novo in lepšo podobo. Obnovljeni del od centra Trnovske vasi 
pa do »gmajnske mlake« meri v dolžino 1300 m, širina cestišča 
je 4 m ,širina pločnika in kolesarske poti pa 1,8 m. Cestišče 
in pločnik ločujejo položeni tlakovci. Urejena je tudi cestna 
razsvetljava.
Po nagovoru g. župana Alojza Benka, ki je na kratko opisal po
tek obnove, je sledila simbolična otvoritev, kjer sta prerezala 
trak obnovljene ceste župan in predstavnik vaškega odbora 
Silvo Muršec. Dogodku je prisostvoval g. Milan Pavlica, nad
zorni inženir celotnega projekta, direktor občinske uprave g. 
Jože Potrč in vsi svetniki naše občine. S svojimi »oldtajmerji« 
so nas prišli pozdravit tudi člani Bolfenškega društva ljubite
ljev stare tehnike.
Po »uradnem« delu je sledilo prijetno druženje ob domačih 
dobrotah in rujni kapljici, za kar gre zahvala vaškima odboro
ma Trnovskega in Bišečkega Vrha.
»Vrhovci« smo veseli, da imamo tudi v našem delu občine 
urejeno cesto, ki je širša, bolj pregledna in upamo predvsem 
varna. Na tem mestu velja zahvala vsem odgovornim na naši 
občini, da se je projekt izpeljal, verjamem pa, da se bodo vse 
tiste male »pomankljivosti«, ki so se do sedaj pokazale tudi 
odpravile in uredile.
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V društvu gospodinj smo oktobra praznovale štirideset let 
neprekinjenega delovanja. Ob tej priložnosti smo izdale zlo
ženko o delovanju društva skozi čas.

V letu 1976 je bil v sodelovanju Zavoda Ptuj in Kmetijske za
druge Ptuj ter naših krajanov ustanovljen Aktiv kmečkih žena, 
ki se je leta 1996 preimenoval in organiziral v društvo. Več o 
zgodovini društva je bilo napisano v prejšnji številki Trnovske
ga zvona.

V sklopu praznovanja smo pripravile 20. oktobra razstavo ku
linarike, ročnih del in pridelkov vrta. S pomočjo kulturnega 
društva se je v dvorani popoldne odvijala proslava. V kultur
nem programu so nastopili otroci naše šole, ki so združeni v 
pevski zbor »Nasmeh«. Celotni program je povezovala mlada

članica kulturnega društva Valentina Muršec.

O zgodovini društva je spregovorila predsednica društva; 
svoje videnje o delovanja društva pa sta podali tudi bivši 
predsednici.

Na proslavi smo najzaslužnejšim ljudem in tesnim sodelav
cem podelile zahvale.

Prejeli so jih: prva predsednica društva gospa Marija Štebih, 
ki ni bila le predsednica, ampak je za delovanje odstopila tudi 
prostore svojega gospodinjstva, kjer je društvo delovalo pre
ko trideset let; Marija Maguša, ki je društvo vodila od leta 
2008 do 2012; KCZS PTUJ Zavod Ptuj pospeševalna služba za 
aktivno sodelovanje od vsega začetka pa do danes; Občina 
Trnovska vas za uspešno sodelovanje in vsakoletno finančno 
pomoč in podporo ob različnih potrebah našega društva; Vr
tnar d.o.o. Valentina in Branko Golob za podporo in sponzo
riranje pri okraševanju prireditev in zasajanju vrta ter Angela 
Fras za vodenje korekcijske telovadbe.

Po programu 
smo si obiskoval
ci lahko ogledali 
razstavo. Članice 
društva pa smo 
za vse prisotne 
pripravile manj
šo pogostitev.

Zahvaljujemo se 
vsem, ki ste nam 
kakorkoli poma
gali pri izvedbi 
tega dogodka, 
prav tako pa obi
skovalcem, ki ste 
nas počastili s 
svojim obiskom.

Marica Maguša
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TRADICIONALNO SREČANJE STAREJŠIH OBČANOV
Občina Trnovska vas priredi vsako leto proti koncu koledar
skega leta tradicionalno srečanje starejših občanov. Letošnje
mu vabilu na druženje v večnamensko dvorano v Trnovski

vasi se je odzvalo okrog 60 občanov, starejših od 70 let. 
Zbrane je nagovoril župan Alojz Benko, ki je poudaril, da so 
prav starejši občani tisti, ki so pomagali soustvarjati naš kraj 
in zato so takšna srečanja majhna pozornost v znak zahvale 
za njihov prispevek. Poudaril je še željo in prizadevanje obči
ne, da bi v prihodnje bilo bolje poskrbljeno za njihovo druže
nje in organizirano preživljanje časa.
V Občini Trnovska vas živi 115 občank in občanov starejših od 
70 let. Najstarejša občanka Angela Petrovič iz Trnovske vasi 9 
je dopolnila 93 let.
V krajšem kulturnem programu so nastopili otroci iz podru
žnične šole Trnovska vas in otroci otroškega pevskega zbora 
Nasmeh, ki so pod vodstvom Aleksandre Papež razveselili 
najstarejše s čudovito pesmijo in tako obogatili njihovo sreča
nje. S harmoniko je dogajanje popestril Anej Dominko.
V jeseni življenja starejši človek bolj kot karkoli potrebuje 
lepo besedo, druženje in sočutje. Med udeleženci je bilo čuti
ti, kako zelo so takšna srečanja dobrodošla, saj jim druženje 
pomeni zelo veliko. Tu jim je dana priložnost, da se morda po 
dolgem času srečajo s starimi znanci, se poveselijo s prijatelji, 
spregovorijo o svojem življenju in obudijo misel na pretekli 
čas, na lepe in manj lepe dogodke in ohrabrijo drug druge
ga na poti v jeseni svojega življenja. Vsem ostalim pa takšna 
srečanja dajejo priložnost, da se zamislimo nad tem, da vsak 
starostnik piše svojo zgodbo, ki je vredna spoštovanja, soču
tja in vzpodbude.

Besedilo in foto: Andreja Krajnc
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PREDSTAVITEV DRUŽINE PLENJŠEK-CAF IZ BIŠA
Spoštovane občanke in občani!

V uredniškem odboru trnovskega Zvona smo se odločili, da 
bomo glasilo obogatili z novo rubriko »predstavljamo vam«. 
Glede na to, da v vsakdanjih pogovorih med občankami in obča
ni velikokrat slišimo, da mnogih družin, ki so se preselile v naš 
kraj, ne poznamo, bomo v pričujoči rubriki vzpostavili možnost, 
da vam jih, ob njihovem soglasju seveda, predstavimo.
S tem želimo ponuditi priložnost družinam, ki so se preselile v 
naš kraj, da se nam predstavijo in se tudi na tak način zbližajo 
z življenjem in bivanjem v lokalni skupnosti. Na tak način jim 
želimo izraziti dobrodošlico in veselje, da so za kraj bivanja iz
brali našo občino. Po drugi strani pa ponujamo možnost doma
činom, da svoje nove sokrajane bolje spoznajo in z njimi vzpo
stavijo sodelovanje.
Člani uredniškega odbora se bomo trudili, da bomo poiskali 
čim več takšnih družin, ki bodo pripravljene sodelovati. Seveda 
pa pozivamo tudi vse vas, da nam podate pobude in predloge, 
koga lahko še predstavimo.
Kot prvo vam v rubriki predstavljamo simpatično mlado druži
no Plenjšek-Caf iz Biša, s katero se je pogovarjala članica uredni
škega odbora Tina Vertič.

v imenu uredniškega odbora odgovorna urednica

Danes sem se pogovarjala z družino Plenjšek-Caf iz Biša.

Kdo ste člani vaš družine?
Člani naše družine smo:
Mama Lidija Caf, ati Marjan Plenjšek, sin Maj in hčerka Pia.
Kaj ste po poklicu in kje ste zaposleni?
Mama je po poklicu diplomirani delovni terapevt in je zapo
slena v domu starejših občanov. Ati je diplomirani inženir ele
ktrotehnike in je zaposlen kot projektant v Mariboru.
Kdaj in od kod ste se priselili v Biš?

V Biš smo se preselili poleti leta 2012. Prej smo živeli v Jane- 
žovcih, od koder izhaja mami Lidija. Ati Marjan pa prihaja iz 
Nove vasi pri Markovcih.
Zakaj ste se odločili za selitev sem?
Po dolgem načrtovanju novega doma, smo lokacijo Biš izbrali 
predvsem zaradi življenja na vasi in hkrati zaradi dobre geo
grafske lokacije. Vsekakor pa je bila za nas zelo pomembna 
bližina vrtca in šole.
Kako se počutite tukaj?
V Bišu se počutimo odlično. S strani sovaščanov smo bili lepo 
sprejeti. Če bi morali izbirati še enkrat, bi se odločili enako.
Katere so vaše prostočasne aktivnosti? Ali ste morda vklju

čeni v katero od naših društev?
Ob današnjem hitrem tempu življenja, ostane časa za prosto
časne aktivnosti zelo malo. Zelo veliko nam pomenijo naši 
skupni trenutki, ki jih največkrat vsi skupaj preživimo doma, 
ob igri in ustvarjanju, velikokrat pa se podamo tudi na kratke 
izlete, ki nas napolnijo z novo energijo.
Hvala, ker ste tako prijazno privolili v intervju in s tem »prebili 
led« ter s tem pomagali zaživeti naši novi rubriki.

Tina Vertič

30 LET DU TRNOVSKA VAS
Leta 1986, ko je skupina upokojencev iz takratne KS Trno
vska vas sprejela odločitev, da ustanovi DU v Trnovski vasi, 
je bila Slovenija še sestavni del SFR Jugoslavije. Upokojenci 
iz območja KS Trnovska vas so bili včlanjeni v DU Rogoznica. 
Nekaj zaradi oddaljenosti, največ pa zaradi nesoglasij, so se 
upokojenci odločili ustanoviti svojo DU v Trnovski vasi in to 
odločitev tudi uresničili.
Prvi predsednik novonastalega DU je bil Franc Pukšič, prvi taj
nik je bil Franc Podgoršek in prvi blagajnik Janez Herga.
Člani prvega UO so bili: Janez Čeh, Vinko Kocmut, Alojzija 
Podgoršek, Franc Herga, Ida Ornik in Angela Petrovič. Vsi 
imenovani imajo največ zaslug, da je novonastalo DU v Trno
vski vasi zaživelo in začelo delovati.
Vsak začetek pa prinese novosti in tudi težave. Potrebno je 
bilo zagotoviti zakonske okvirje, prostor za seje, razviti pra
por društva, kar v tedanjih razmerah ni bilo tako enostavno. 
Pa vendar so z vztrajnostjo in s trdim delom uspeli zagotoviti 
prostor za seje in zbore v stari šoli. Opremo za prostor so iz
delali večinoma sami.
V prvem obdobju je delo DU zajemalo organizacijo izletov, 
občnih zborov in sej. Vmes smo doživeli osamosvojitev Slove
nije, vojno za Slovenijo in po neljubih dogodkih tudi svojo Ob
čino Trnovska vas. Delo v DU pa ni zastalo, ampk so nastajale 
spremembe. Tako je letaiggS predsedstvo DU prevzel Franc 
Kuplen, tajništvo je prevzel Stanko Dominik, 
blagajniške posle pa je prevzela Marica Pukšič. Delo v društvu 
so popestrili s pohodi in kolesarjenjem po občinskih poteh. 
Organizirali so po dva izleta letno. Leta 2002 so razvili nov 
prapor društva. Do danes sta se menjala dva predsednika, en 
tajnik in dva blagajnika. Leta 2007 je bila ustanovljena vokalna 
skupina, ki je delovala skoraj osem
let in uspešno zastopala društvo na širšem ptujskem podro
čju. Delo v društvu se je tudi razvijalo in dopolnjevalo s preda
vanji s področja zdravstva, keglanja s kroglo na vrvici in poho
dništva po slovenjegoriških planinskih poteh. V zimskem času 
tudi kartamo v društveni sobi. Sodelujemo tudi pri akcijah, ki 
jih organizira občina.
Vsem članom društva čestitam ob 30-obletnici. Zahvaljujem 
se vsem, ki so kakorkoli pomagali, da je DU lahko uspešno 
delovalo.
Posebno pa se zahvaljujem vodstvu Občine Trnovska vas za 
vso podporo in pomoč, saj lahko s pomočjo, ki nam jo nudi
jo, društvo nemoteno deluje in izpolnjuje svoje predvidene 
obveze.
Vsem dobrotnikom še enkrat prav lepa hvala!

Simon Zajšek



AKTIVNOSTI TURISTIČNEGA DRUŠTVA
8. in 9. oktober 2016 
HRVAŠKA KOSTAJNICA

zahvalili za povabilo in obljubili, da se naslednje leto spet vidi
mo, saj nam je na tem koncu prav všeč.

k/

Še en lep jesenski vikend je mimo, ki smo ga TURISTI imeli na 
hrvaško bosanski meji, ko smo že tretjič obiskali KOSTANIJA- 
DO v Hrvaški Kostajnici. Greli so nas topli sončni žarki in jesen
ske barve so nas obdajale, reka Una pa je lenobno tekla da
lje, ko smo se mi oblekli v srednjeveške obleke in se udeležili 
dveh lepih srednjeveških dni, ki pa so jih organizirali že petič. 
Naša srednjeveška skupina je štela 17 članov in predstavili 
smo se s srednjeveškimi plesi. V tem srednjeveškem obzidju 
je to izgledalo prav lepo. Naš tabor pa je prikazoval tudi ročno 
izrezovanje iz lesa, drugi dan pa smo poslali našega predstav
nika, da se je udeležil mednarodnega tekmovanja streljanja z 
lokom. Tako pride tudi dan odhoda, ko smo se organizatorju

5. november 2016
POHOD OD KLETI DO KLETI PROTI SVETEMU MAR
TINU
Upravni odbor Turističnega društva Trnovska vas se je odlo
čil, da bomo letos v projektu pohoda od kleti do kleti proti sv.

Martinu obiskali Haloze. Tako smo organizirali avtobus, ki nas 
je v soboto ob 10.30 odpeljal na Gorco, kjer se je pohod začel 
z obiskom groba našega rojaka patra Frančeka Čučeka.
Nato smo se odpravili po 7 km dolgi poti po delu Haloz, ki 
smo jo končali v Doleni, kjer nas je spet pričakal avtobus. Na 
poti so nas pričakali naši dečki, ki so nam dobro skuhali kar 
dvakrat, da na poti nismo bili lačni.
Nekateri domačini so nam pripeljali svojo dobro vinsko kaplji
co, da smo jo poizkusili na poti, drugi, ki pa so svojo klet imeli 
na naši poti pa so seveda na stežaj odprli prelepe duri.
Da pa nam na poti ni bilo dolgčas, smo zraven povabili tudi 
harmonikarja »najdenčka«, ki nam je popestril ta dan po gri
čih Haloz.
Vsem se prav lepo zahvaljujemo, kajti brez domačinov te poti 
ne bi mogli tako dobro izpeljati!!

Predsednica TD Trnovska vas: 
Metka N edel ko

»Zgodba o božiča je zgodba o ljubezni, milosti, 

upanju, odpuščanju, veselju in radosti.« 

Mešani cerkveni pevski zbor prireja glasbeno 

scenski dogodek

»Božična zgodba^
26. decembra 2016, ob 15. uri v župnijski cerkvi

& & v1 - al f
Ir Sv. Bolfenka v Trnovski vasi.
i .um r /v

g domačih pevcev, c^trok in drugih sodelavcev

uSprisrčno vabljeni!
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MLADA JUDOISTKA ŽANET 
DRŽAVNA PRVAKINJA V 
NAJMLAJŠI KATEGORIJI

Judo je moderna japonska borilna veščina, ki se je razvila 
konec 19. stoletja in postaja tudi v našem okolju vse bolj po
pularna. Veščine juda se lahko začnejo učiti že otroci, saj so 
dokazani mnogi pozitivni učinki na njihov razvoj.
Vadba juda temelji na izboljšanju osnovnih motoričnih gibanj 
in spretnosti, izboljšanju hitrosti, vzdržljivosti in koordinacije. 
Mlada judoistka Žanet Polanec prihaja iz Bišečkega Vrha in je 
stara komaj 9 let, z judom pa se ukvarja že tretje leto. Je čla
nica Judo kluba Drava Ptuj in tekmuje v skupini deklic U-10 v 
kategoriji 27-30 kg. Trening ima dvakrat tedensko v Ptuju. De
kleta v judu, ki so stara od 9-15 let, prav v tej starosti začnejo 
spoznavati osnove pravilnega gibanja pri judu, spoznavanja 
metov in tudi težje elemente gimnastike ter borilne elemente 
juda. Prav tako pa se naučijo samodiscipline, pridobijo obču
tek za skupinsko delo in postanejo samozavestnejša.

Da je Žanet v borilnih vešči
nah uspešna, pričajo številne 
medalje iz različnih tekmo
vanj (7 zlatih, 1 srebrno in 2 
bronasti). Med drugim je bila 
letos spomladi na državnem 
prvenstvu najboljša in si je 
pridobila laskavi naziv držav
ne prvakinja v najmlajši kate
goriji.
Želimo ji še mnogo uspešnih 
bojev in seveda uspešno kari
ero v judu. Upamo lahko, da 
bodo njenemu vzgledu sledili 
še mnogi otroci in predvsem 
starši, ki se bodo trudili in 
vzpodbujali svoje otroke k 
telesni aktivnosti. Le s pomo
čjo telesne aktivnosti lahko 
otroci razvijajo svoje psi
homotorične sposobnosti 
ter ohranjajo in izboljšujejo 
zdravje, odpornost, samoza
vest, odločnost, pogum, od
govornost in vztrajnost.

Andreja Krajnc

3. SREČANJE 

GASILSKIH VETERANOV 

GASILSKE ZVEZE 

TRNOVSKA VAS-VITOMARCI

Srečanje gasilskih veteranov je potekalo v četrtek, 1.12. 2016 v 
večnamenski dvorani vTrnovski vasi. Organizirali so ga Gasilska 
zveza Trnovska vas-Vitomarci, PDG Biš in PGD Vitomarci. Na 
srečanju je bilo prisotnih 48 gasilskih veteranov in veterank.

Veterani so tisti člani društva, ki so s svojim dolgoletnim 
prostovoljnim delom, trudom in pomočjo soustvarjali življenje 
in delo v društvu. So bogat vir znanja, izkušenj in informacij, ki 
jih z veseljem predajajo mlajšim in še mlajšim članom društva, 
da bodo ti kar se da najbolje opravljali svoje dolžnosti. So 
pomemben element,zato na njih ne smemo pozabiti, poskrbeti 
moramo, da bodo zmeraj imeli svoje mesto v društvu, saj si 
ga zaslužijo. Kljub temu, da jih uvrščamo med starejše gasilce, 
jim moramo omogočiti nadaljnje delo v organih društev, zvez, 
regij... Pravtako jim moramo omogočiti sodelovanje na raznih 
gasilskih tekmovanjih in drugih aktivnostih.

Na srečanju veteranov so bili tudi naslednji gostje: župan 
Občine Trnovska vas Alojz Benko, županja Občine Sv. Andraž v 
Slovenskih goricah Darja Vudler, predsednik gasilskih veteranov 
Podravske regije Borut Predan, predsednik gasilskih veteranov 
in častni predsednik gasilske zveze Alojz Fekonja, predsednik 
GZ Trnovska vas-Vitomarci Manfred Jakop, poveljnik gasilske 
zveze Trnovska vas-Vitomarci Andrej Arnuga, poveljnik PGD Biš 
Miran Arnuga in predsednik PGD Vitomarci Alojz Ploj.

Na srečanju so veterani in veteranke tekmovali v naslednjih 
disciplinah: spajanje spojk na gasilskih ceveh, vezanje 
tesarskega vozla in streljanje z zračno puško.

Ob koncu so bili podeljeni pokali, glede na seštevek točk v vseh 
treh disciplinah. Pokale so prejeli: Ernest Vršič (prvo mesto), 
Simon Zajšek (drugo mesto) in Danica Milošič (tretje mesto). Po 
tekmovalnem delu je sledila še zakuska in zabava.

Dušanka Škamlec



V NASILJU NI PROSTORA ZA SVOBODO
Sprejeta je bila novela o preprečevanju nasilja v družini, zno
traj katere najbolj bode v oči določilo o prepovedi telesnega 
kaznovanja otrok. Sprašujem se - zakaj? Če pravimo, da je 
udariti odraslega napad, udariti žival kruto, zakaj bi se sploh 
še spraševali, če je udariti otroka sprejemljivo. Na začetku in 
na koncu vedno govorimo o človeku, ne glede na starostno 
obdobje, v katerem se nahaja.
79 let nazaj je Gustav Strniša v mladinskem častniku Vrtec ob
javil pesem »Šiba«. Pesem gre tako:
»Šiba novo mašo poje!
Očka včasih reče mi, 
meni pa tako tesno je, 
saj udarec me skeli!

Očka trudno se zasmeje:
Dan na dan nagajaš mi, če te tepem, 
bolj kot tebe vsak udarec me boli!

Saj so moje bolečine globje, 
segajo v srce, 
tvoja bol pač hitro mine 
- jaz pa nosim jo molče!«

Pesem lepo, a boleče prikazuje stisko, ki jo ob izkušnji nasilja 
čuti žrtev. Ob tem ne moremo razločiti ali gre v pesmi za de
klico ali dečka. A to niti ni pomembno. Pomembno je prebrati 
in začutiti, kaj žrtev doživlja. Kaj pa pomeni, da otrok nosi bo
lečino molče in kaj sploh pomeni ta bolečina? Nasilje je bole
čina in povzroči v žrtvi mavrico temačnih barv, strah, nemoč, 
žalost in obup. Ta mavrica se pojavi ob vsaki izkušnji nasilja, 
ne glede na starost žrtve. A bolj zgodaj kot posameznik doži
vi vse to, prej ko se mu občutek varnosti zamaje pod nogami, 
prej doživlja svet kot nevaren, nepredvidljiv, poln napetosti 
in želje po razbremenitvi te napetosti. In odvzeta mu je svo
boda do prostora, v katerem bi se lahko razvijal brez breme
na napetosti. Njegovo vedenje se oblikuje znotraj nasilnega 
primarnega okolja, posameznik začne živeti v pazljivosti, 
prilagodljivosti, obremenjenosti s potrebami ali z vsebinami 
staršev, bližnjih.
Pa poglejmo primer, ko je starš nasilen do otroka zaradi svoje 
stiske, ki jo doživlja na delovnem mestu. Počuti se neuspe
šnega, pritiskom in delu ni kos ter ne najde odrasle osebe, 
ki bi mu lahko prisluhnila (otrok mu ne more), da bi se s po
močjo pogovora malenkost razbremenil. Namesto tega pride 
domov, otrok ob njem po nesreči razbije kozarec, ki se razleti 
po prostoru. Starš želi ob tem otroku sporočiti, da takšno ve
denje ni v redu, a to sporočilo preda s kričanjem, z mahanjem 
in s kaznovanjem. V teh trenutkih napetosti mu njegovo ve
denje pomaga, da se razbremeni. Toda s tem, ko starš v času 
svoje stiske ne reagira drugače kot z nasiljem, prekine mo
žnost, da bi se lahko z otrokom povezal, oblikoval, napredo
val. Nasilje ne vzame svobode le otroku, žrtvi, jemlje svobodo 
tudi tistemu, ki nasilje povzroča. Dejanje otroka ga tako raz
buri, da ob vsej zmešnjavi v njegovi glavi in telesu ne zmore 
ne razumeti kako to, da se je otroku to zgodilo, ne zmore si 
vzeti časa, da bi pogledal otroka, kako mu je, ampak bo zakri
čal in sprostil sebe, in takrat ne bo pomembna vsebina, ki se 
zaradi razbitega kozarca nabira v otroku. S takšnimi dejanji se 
v otroku nabirajo slabi občutki, ki so pomembno povezani z 
oblikovanjem otrokove podobe o samemu sebi.
Večkrat ko bo starš sproščal svojo napetost s pomočjo otro
ka, močneje se bo v otroku oblikovalo vedenje, da bo vstopal

v odnose z občutkom ogroženosti, ranljivosti, nevrednosti, 
ponižanosti, tako kot je vstopal v odnose z nasilnim staršem. 
Zaradi tega bo lahko zelo pazljiv na svoja dejanja, v stresnih 
trenutkih previden, prilagodljiv, prestrašen, sebi nezaupljiv. 
In ob tem postane manj odporen na stres, tolerantnejši za 
neustrezne odnose, ima slabšo podobo o sebi, razvije slabšo 
samozavest, občutek nesposobnosti. In lahko hitreje zavza
me pozicijo žrtve, saj bo zahteval manj od drugih, jim hitreje 
pripadal, manj od njih zahteval. In si morda na tak način od
vzel še večji kos lastne svobode.

Ob vsem tem se ne rabimo več spraševati, če je udariti otroka 
sprejemljivo.
Odrasli smo odgovorni za svoja dejanja. Velikokrat se soo
čamo z nemočjo, obupom in občutkom, da ne zmoremo nič 
spremeniti. A sprejeti vse to, je že začetek spremembe. Z de
lom na sebi smo lahko zelo uspešni. In res, vsak dan imamo 
možnost, da si povrnemo svobodo v svojem življenju.

Nina Koštomaj, mag. zakon, in druž. terapije 
Društvo Ars Vitae

VRHOVEC SEM, 
VRHOVEC SEM...

Dne 12. n. 2016 smo se Vrhofčani že tradicionalno podružili 
na petem srečanju v kulturni dvorani. Na letošnjem srečanju 
nas je spet obiskal sveti Martin, ki je mošt krstil v vino. Vina pa 
ni primanjkovalo niti na neuradnem delu srečanja, kjer nas je 
ob kapljici ali dveh rujnega zabaval muzikant Franc Gorza. Za
bavali smo se pozno v noč. To smo mi, to smo mi, Vrhofčani.

Tamara Trinkaus
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ŽIVALI V PRAZNIČNEM ČASU
Spet je tukaj čas, ko v miru praznujemo božič in se veselimo 
novega leta. Prav je, da ne pozabimo na živali.
Naj ne bodo žrtve petard, raket in drugih pirotehničnih sred
stev, uporaba katerih je pri nas dovoljena med 26. decem
brom in 2. januarjem.
Za mnoge živali, ne glede ali so to hišne, domače ali prostoži- 
veče, je to najbolj stresno obdobje. Glede na to, da je sluh ve
čine živali bistveno bolj izostren od človeškega, je že sam pok 
zanje neznosen. Veliko živali je ob tem tudi poškodovanih. 
Društvo za osvoboditev živali svetuje, da se lastniki živali 
izogibajo krajev, ki so znani po tem, da se uporabljajo piro
tehnična sredstva in naj živali v tem času zavarujejo s tem, 
da jih namestijo v notranje prostore. Kajti, če je žival zunaj 
na prostem, lahko kaj hitro bežeča in preplašena konča pod 
avtomobilskimi kolesi ali zbeži od doma. V stanovanju naj se 
poišče sobo, ki je zvočno najbolj izolirana, lahko se zagrne
jo zavese ali spustijo žaluzije, prižge radio in žival zamoti z 
igro. Najpomembnejše je, da žival med pokanjem ni sama. 
Za živali na kmetiji in v naravi je ta čas še posebno naporen, 
saj se pogosto nimajo kam umakniti pred glasnimi poki. DZZŽ 
navaja, da zaradi stresa pri kokoših lahko upade proizvodnja 
jajc ali pa so le-ta deformirana, krave pa proizvajajo manj mle
ka.
Dolžnost lastnikov živali je, da zaščitimo njihovo dobro poču
tje, zdravje in življenje.
Če je le mogoče, petard in raket ne uporabljajmo oz. upora
bljajmo zelo zmerno in pametno.
Naj bo ta praznični čas čim lepši tudi za živali, ne samo za nas!

Tina Vertič

A

Jože Pihler g.p. ^ -
TRNOVSKA VAS 15,2K4 TRNOVSKA VAS ■
TH-jFAX.02 75T7991, GSM (H1 739206

Ob iztekajočem se letu in pričakovanju novega je čas, da 
drug drugemu zaželimo dobro leto. Vsem občanom in 
občankam želimo vesel božič, lepe praznične dni, osebno 
srečo, zdravje in srečno novo leto 2017!

Z AVTOMOBILOM NA IZLET

Med počitnicami smo se z avtom odpeljali v Nemčijo. Zme
nili smo se, da bomo prespali pri dedkovem bratrancu. Ob 
enih ponoči smo se odpeljali. Priznam, da sem polovico poti 
prespala, saj smo se vozili po avtocesti. Podnevi sva z mojim 
bratom Jakobom igrala enko. Čez lih smo prispeli. Prvič sem 
bila tam in bilo mi je zelo všeč. Bratranec Marjan nas je priča
kal zunaj. Znal je govoriti slovensko, ker je živel v Sloveniji. Z 
govorom nismo imeli težav, saj je ves čas govoril slovensko. 
Tako smo pri njem preživeli 7 dni. Vsak dan je bil enak, a ne či
sto. Spoznali smo mesta in zanimivosti. Meni pa je bilo najbolj 
všeč, ko smo šli v Phantasia land (izgovori se fantazija land), 
to je zabaviščni park. Ko je minil teden, nismo šli domov, 
ampak na Nizozemsko. Tja smo se vozili tri ure. Tam smo si 
ogledali mesto. Veliko smo se vozili s kolesi. Ko smo se vračali 
domov, smo v Gradcu naleteli na veliko točo.
Še dobro, da nam ni počila guma, tako kot Hribarjem v zgod
bici, ki smo jo brali v šoli.

Katrina Rozman 3. t 
PŠ Trnovska vas

NAŠE DRUŽINE

Lucija Brumen.3.t
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OB MESECU PREPREČEVANJA ZASVOJENOSTI
Pri delu z mladimi in njihovimi svojci, ki se obračajo na nas 
zaradi težav, povezanih z uživanjem nedovoljenih drog, opa
žamo, da oboji pomoč poiščejo precej pozno. Najpogosteje 
šele takrat, ko se težave razvijejo do te mere, da posežejo že 
na vsa področja mladostnikovega življenja: težave v šoli, kon
flikti s starši, težave s policijo, finančne težave, zdravstvene 
težave, izguba stikov z vrstniki, ki ne uživajo drog ... 
Mladostniki v začetnih fazah uživanja drog so za poskuse od
vračanja od drog praktično nedostopni. Začetno navdušenje 
nad novimi doživetji, odlično razpoloženje pod vplivom dro
ge in dejstvo, da nekaj časa še vse teče brez zapletov, niso 
razlogi, zaradi katerih bi mladostnik iskal pomoč. Negativne 
posledice jemanja drog se v vseh svojih razsežnostih žal po
kažejo šele takrat, ko svoje uporabe drog že zdavnaj nimajo 
več pod nadzorom.
Običajno tudi starši precej pozno ugotovijo, da njihov otrok 
uživa droge. V času adolescence se mladostnikovo vedenje 
in odnos do staršev spremenita, zato je težje ugotoviti, ali je 
neko vedenje posledica uživanja drog ali zgolj težavnega ra
zvojnega obdobja. Drugi razlog, zakaj starši običajno pozno 
odkrijejo problem in poiščejo pomoč, je v tem, da si ne želijo 
priznati, da je njihov otrok zabredel v težave, saj je to spozna
nje povezano z občutki nemoči, sramu, krivde in lastne star
ševske nesposobnosti.
Kadar pri otroku opazite izrazite spremembe v vedenju, raz
mišljanju in videzu, obstaja možnost, da so le-te posledica 
jemanja drog. Znaki, ki jih ne smemo spregledati, so: zane
marjanje šolskih obveznosti, izostajanje od pouka, sovražno 
razpoloženje do staršev in uporništvo, nenadne spremembe 
razpoloženja, novi prijatelji, nepojasnjeno izginjanje denarja 
ali vrednejših predmetov, izposojanje denarja, zanemarjanje 
hobijev in drugih sicer priljubljenih dejavnosti, slaba skrb za 
osebno higieno in videz, spremenjene prehranjevalne in spal
ne navade. Če svojega otroka dobro poznate in veste, kaj se 
dogaja v njegovem življenju, potem boste lažje prepoznali, 
kdaj neka sprememba pri otroku nakazuje na problem in kdaj 
ne. V primeru, da posumite, da se nekaj dogaja, je pomemb
no, da ne vlečete prehitrih, nepremišljenih potez. Ne utapljaj
te se v občutkih nemoči in krivde, pač pa se lotite reševanja 
težav in predvsem, najprej zase poiščite strokovno pomoč. 
Na ugotovitev, da tvoj otrok posega po drogah, je nemogoče 
biti pripravljen, zato je to, da se poučite o zadevi, se pogo
vorite s starši, ki so sami prehodili podobno pot in poiščete 
strokovno pomoč, prvi korak v reševanju problema. Reševa
nje težav povezanih z jemanjem drog je proces, ki zahteva 
veliko potrpežljivosti, doslednosti in tudi sprememb lastne
ga vedenja. Prav tako pa se je dobro zavedati, da je uživanje 
drog zgolj simptom, pod katerim se skriva nek drug problem, 
ki ga je potrebno razrešiti, če želimo, da bo mladostnikova 
odločitev za življenje brez drog stabilna in trajna.

Polona Toplak, univ. dipl. ped. in fil.
Društvo Ars Vitae

IZPOVED MAME ODVISNIKA
»Moj otrok je že več kot 15 let odvisnik od nedovoljenih drog. 
Začelo se je s travo in tako kot večina staršev, sem tudi jaz 
spregledala prve znake zasvojenosti, saj sem prve spremem
be vedenja pripisala najstniškemu uporništvu. Njegova pot v 
odvisnost se je stopnjevala ... alkohol, ekstazi, kokain in na
zadnje heroin. Po več kot desetih letih uživanja drog, ko je 
ponovno izgubil službo, izpit za avto, ko je prodal vse, kar je 
imel, smo končno prišli do tega, da je vstopil v komuno - Sku

pnost Srečanje. A žal je ostal v komuni le dva meseca in je pro
gram zapustil. Takrat se je želel ponovno vrniti domov, ven
dar ga nismo sprejeli. Ob vsem tem sem se počutila strašno 
nemočno, razočarano, bila sem v veliki stiski. Nisem vedela in 
še danes ne vem, kje sem naredila napako. Ves čas sem se ob
sojala in se bala, da ne naredim take napake še enkrat, pri dru
gem otroku. Vem, da sem otroku želela vse najboljše in sem v 
danem trenutku naredila najboljše, kar sem znala. Kljub vse
mu pa sem se soočala s strahovi... srečevati ljudi, prijatelje, 
bala sem se obsojanja ... zato sem se začela zapirati vase in 
tako so se začeli rušiti tudi partnerski odnosi oziroma odnosi 
v družini. Spoznala sem, da potrebujem pomoč zase in posre
dno tudi za svojo družino. Vključila sem se v samopomočno 
skupino za starše, društva Ars Vitae, kjer se srečujemo starši 
s podobnimi težavami. Nekako sem z leti sprejela dejstvo, da 
ne morem več vplivati na odločitve svojega otroka in da se 
sam odloča, kakšno pot v življenju bo izbral. Vsekakor pa mu 
bom stala ob strani, če se bo kdaj odločil za ponovno zdra
vljenje. V društvo Ars Vitae sem vključena šest let in aktivno 
sodelujem tudi kot prostovoljka, pri nudenju pomoči staršem 
odvisnikov. To počnem zato, ker želim pomagati staršem, da 
bi morda vsaj njim uspelo in se njihov otrok reši odvisnosti. 
Upanje za rešitev mojega otroka iz pekla odvisnosti namreč 
z leti zamira.«

(K. L, 52 let)

OBVESTILO ZA OBČANE - 
DVIG PROJEKTOV

Številka: 020-19/2016-020212 
Datum: 14.11. 2016

Zadeva:
Spoštovani župani, obveščamo vas, da je bila 21.10. 2016 
v Štajerskem tedniku objavljena v prilogi citirana objava, 
v kateri obveščamo občane vseh občin, ki so gradili stano
vanjske hiše med leti 1995-2003, da lahko projekte dobijo 
nazaj, ker jih bomo predali v uničenje.
Zaradi premajhnega odziva občanov se na vas obračamo s 
prošnjo, da v vaših občinskih glasilih obvestite občane, da 
lahko izkoristijo to možnost in si pridobijo svoje projekte. 
Zahvaljujemo se vam za sodelovanje in pomoč.
S spoštovanjem,

Pripravila: Načelnica:
Nadica Ivančič mag. Darka Valant

JAVNA OBJAVA
Uprava enota Ptuj je na podlagi 13.3 člena Zakona o spre
membah in dopolnitvah zakona o varstvu dokumentarne
ga in arhivskega gradiva ter arhivih (Ur. list RS, št. 51/2014) 
izločila projekte individualne gradnje fizičnih oseb, ki jim 
je potekel rok hrambe 10 let, in sicer od leta 1995 do leta 
2003. Projekti bodo predani v uničenje.
Vse stranke, ki jim je bilo izdano gradbeno dovoljenje v 
tem obdobju, lahko pred uničenjem dvignejo svoj projekt 
na sedežu Upravne enote Ptuj, Slomškova ulica 10, soba 
št. 26,1. nadstropje, vsak dan v času uradnih ur.
Rok za dvig projektov je 3 mesece od objave.

Upravna enota Ptuj
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KRAJEVNI URAD TRNOVSKA VASE
g
I

je namenjen nam, občanom Občine Trnovska vas. 
Krajevni urad Trnovska vas posluje v objektu občine.
Krajevni urad Trnovska vasje dejansko poslovna enota Uprav
ne enote Ptuj. Glede na to, da že v marsikateri občini krajevni 
urad ne deluje več, vas prosimo, da se, v kolikor potrebujete 
spodaj navedene listine, obrnete na Krajevni urad Trnovska 
vas, saj je njegov obstoj odvisen tudi od števila obravnavanih 
oziroma oddanih vlog.
Na Krajevnem uradu Trnovska vas lahko tako urejate nasle
dnje zadeve, in sicer:
S PODROČJA ODJAVNO PRIJAVNE SLUŽBE na Krajevnem ura
du Trnovska vas lahko:
- oddate vlogo za izdajo osebne izkaznice ali potnega listine 
(ne glede na kraj stalnega prebivališča);
- oddate vlogo za vpis spremembe naslova v poročnem listu;
- podate vlogo za pričetek postopka naznanitve pogrešanja 
osebne izkaznice ali potnega lista;
- uredite prijavo ali odjavo stalnega ali začasnega prebivališča;
- podate vlogo za izdajo potrdila iz evidenc gospodinjstva in 
registra prebivalstva (potrdilo o stalnem ali začasnem prebi
vališču, potrdilo o skupnem gospodinjstvu);
- potrdite dovoljenja zakonitih zastopnikov za potovanje v tu
jino (Bosno in Hercegovino) za mladoletne osebe do 15. leta 
starosti;
- podate podporo volivcev referendumskim pobudam in kan
didaturam.
S PODROČJA MATIČNIH ZADEV lahko na Krajevnem uradu 
Trnovska vas:
- pridobite izpisek iz matičnega registra (splošni izpiski, ki vse
bujejo zaznambe glede osebnega statusa);
- pridobite izpisek iz matičnega registra o rojstvu, ne glede na 
kraj rojstva;
- pridobite izpisek iz matičnega registra o sklenitvi zakonske 
zveze;

- pridobite izpisek iz matičnega registra o smrti, ne glede na 
kraj smrti (za osebe, ki so umrle po 3. 5. 2005);
- podate zahtevo za sestavo smrtovnice za zapuščinski po
stopek;
- podate izjavo na zapisnik o priznanju očetovstva, pred ali po 
rojstvu otroka; pridobite potrdilo o državljanstvu;
- pridobite podatke iz matičnih knjig; pridobite potrdila iz ma
tičnega registra.
Na Krajevnem uradu Trnovska vas lahko oddate tudi NASLE
DNJE VLOGE:
-ponudbo za prodajo kmetijskega zemljišča;
- izjavo o sprejemu ponudbe za prodajo kmetijskega zemlji
šča;
- zahtevo za uvedbo postopka ugotavljanja dejanskega stal
nega prebivališča (pisno ali ustno na zapisnik upravnega or
gana).
Na Krajevnem uradu Trnovska vas pridobite LISTINE IZ CEN
TRALNIH ZBIRK PODATKOV:
- izpiske iz elektronske zemljiške knjige (redni izpisek iz ze
mljiške knjige);
- potrdila oziroma izpiske iz zbirk geodetskih podatkov (pri
kaz parcele, lastninski list, potrdilo a parceli).
Na Krajevnem uradu Trnovska vas lahko opravite tudi UPRAV
NE OVERITVE:
- prepisa ali kopije dokumenta;
- podpisa za potrebe vseh upravnih postopkov;
- garantnega pisma.

Podrobnejše informacije lahko pridobite v času uradnih ur 
Krajevnega urada Trnovska vas na telefonski številki 02 795 
22 50, načeloma v torek (od 8. do 12. ure in od 13. do 15. ure) 
in v četrtek (od 8. do 12. ure in od 13. do 15. ure).

Srce tvoje več ne bije, 
bolečin več ne trpiš, 
nam pa žalost srce trga, 
solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen, 
ker te več med nami ni.

Zdaj pa tako govori Gospod:
Nikar se ne boj, saj sem te odkupil, 
poklical sem te po imenu: moj si!

(Iz, 43,0

Zakaj svojim angelom bo zate zapovedal, 
naj te varujejo na vseh tvojih potih.
Na rokah te bodo nosili,
da z nogo ne zadeneš ob kamen.

(Ps, 91,11)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame

MARIJE GASPARIČ
19.12.1948 -12.09.2016

se iskreno zahvaljujem vsem, ki ste pokojno mamo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Zakaj odšel si brez besed?
Zakaj izginil je tvoj pogled?
Toliko let že bolečina tli, 
od spominov nate zdaj s tabo se živi! 
Neizmerno te pogrešamo!

SPOMIN

9. decembra je minilo 15 let žalosti, odkar nas je za vedno 
zapustil dragi

JANEZ HORVAT
Iz Trnovske vasi 23 

16. 5.i960-f 9-12. 2001

Adijo mama ljubljena, moja ljubezen ti sledi! 

Naj bosta mir in Bog s teboj, uživaj blaženi pokoj!

Hvala vsem, ki se ga spominjate in mu prižigate sveče na 
njegovem mnogo preranem grobu.

Pogrešam te, tvoja Bianka J Vsi tvoji J



Srce tvoje več ne bije, 
bolečin več ne trpiš, 
dom tako je tih in prazen, 
ker te več med nami ni, 
le daleč, daleč si.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega brata, 
očeta, dedka, tasta in strica

FRIDERIKA KRAMBERGERJA
iz Bišečkega Vrha 62

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, da
rovali sveče, cvetje in za svete maše.
Zahvaljujemo se gospodu župniku za obred in mašo, mo- 
lilcu Danilu, govornici za poslovilne besede, pogrebnemu 
zavodu Almaja, zastavonošem, pevcem vokalnega kvar
teta Zarja za odpete pesmi slovesa ter vsem, ki ste nam 
v teh težkih trenutkih na kakršenkoli način pomagali. Še 
enkrat vsem iskrena hvala.

SPOMIN
30. decembra bodo minila 3 leta, 
odkar nas je zapustila draga mama, 
babica, tašča, svakinja in teta

MARIJA 
KRAMBERGER

Iz Bišečkega Vrha 62

Hvala vsem, ki se je spominjate in ji prižigate svečke.

Žalujoči: vajini najdražji

Iz naše občine so se poslovili:
- Marija Horvat iz Bišečkega Vrha 51 

- Marija Draksler iz Črmlje 13 

- Friderik Kramberger iz Bišečkega Vrha 62

SLAVKO POTRČ
(Roj: 1. 5.1938 smrt: 13.5.1988) 

obletnica 28 let

DANILO POTRČ
(Roj: 23.10. i960 smrt: 26.8.2003) 

obletnica 13 let

ANGELA POTRČ
(Roj: 8. 2.1931 smrt: 9.12. 2004) 

obletnica 12 let

Spomin oz. obletnica

Veliko časa je minilo, odkar med nami več vas ni, 
a še vedno ob spominu na vas solzne postanejo oči, 
na pokopališču vas obiskujemo, 
prinesemo šopek ter prižgemo svečico.
Ogenj sveče nežno plapola,
nežno pesem življenja nam momlja,
spomin na vas se hitro vrne, solza po licu se utrne.
A ne skrbite,
ne bomo vas pozabili,
saj z vami nastali nepozabni so spomini.

Avtor: Aleksandra Kukovec

Vaši najdražji
J

»ŠTORKLJA PRINAŠA«

KOMU
je »štorklja« zaupala novi rod

Lidija Horvat 
Tatjana Smiljan

KAM
je odložila svoj čudež 

življenja

KDAJ
je poletela čez naše 

kraje

Trnovski Vrh 10 oktober 2016
Trnovski Vrh 35 b oktober 2016

KDO
je novi občan 
Trnovske vasi

Blaž
Urban

Odgovorna urednica
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JESEN V VRTCU
Otroci, ki obiskujejo vrtec v Trnovski vasi, so tekom jeseni 
- poleg zanimivih vsakodnevnih dejavnosti, uživali še v šte
vilnih drugih dejavnostih, ki so polepšale njihov dan in jih 
obogatile z novimi in bogatimi izkušnjami. V Tednu otroka 
so otroke obiskali gasilci iz PCD Biš in jim predstavili opremo 
in vozila, ki so jih popolnoma prevzela. Ogledali so si lutkov
no predstavo »Jabolko« in se podali raziskovat v gozd, ki je 
v tem letnem času še posebej zanimiv. Obiskala nas je tudi 
naša knjižničarka in nam s pravljico »Ali veš koliko te imam 
rad?« polepšala dan. Kot vsako leto smo se tudi letos pomerili 
v teku, s starši pa smo na popoldanskih delavnicah odpoto

vali v čase kraljevičev in kraljičen in se pri tem prav kraljevsko 
zabavali. Najvznemirljivejša pa je bila jesen za tiste otroke, ki 
bodo v naslednjem šolskem letu sedli v šolske klopi. Prvi te
den v oktobru so se z avtobusom odpravili v ptujske terme 
in se pet dni učili plavalnih veščin. V mesecu novembru pa so 
se pogumno odpravili v vrtec na čisto pravo »škratovanje«. 
Za tiste, ki morda neveste; škratovanje je veliki škratovski žur 
za predšolske otroke, ki tisto noč v vrtcu tudi prespijo brez 
mame, atija ali starih staršev.

Vzgojitelji vrtca Trnovska vas


